
AV ABSO-BVOS  -  9 juni 2020 

Met 10 weken vertraging hebben we nu toch een fysieke Algemene Vergadering van ABSO-BVOS. 

Vooreerst hoop ik dat alle oriëntatielopers en hun familie gespaard gebleven zijn van het COVID-19 

virus en voor diegenen die toch getroffen werden hoop ik dat hun leven ondertussen terug de 

normale gang heeft terug gevonden.  

Het zijn harde tijden voor alle aspecten van onze samenleving. De sportsector, hoewel niet 

essentieel, ontsnapte ook niet aan de lock-down. Zo ook de oriëntatiesport.  Sinds 13 maart zijn alle 

activiteiten opgeschort, niet alleen in België maar ook wereldwijd. Nagenoeg alle IOF-events in 2020 

zijn geannuleerd of verdaagd.  Voor de atleten is dit een zware streep door de rekening. 

Maandenlange voorbereidingen zijn zodoende voor niks geweest en de atleten dienen ieder voor 

zich nieuwe doelstellingen  uit te zetten. 

Mondjesmaat kunnen we echter terug bouwen aan een perspectief: er mocht, anders dan in 

sommige landen steeds fysiek doorgetraind worden op individuele basis. Vorige maand werden 

beperkte trainingen in clubverband toegelaten en sinds gisteren kunnen nu ook wedstrijden tot 20 

personen  opstarten. Er is terug hoop. 

De impact zal voor het oriëntatielopen dus al bij al nog enigszins beperkt blijven.  

Zelfs in deze CORONA-tijden bleek toch eens te meer dat de samenwerking tussen de beide liga’s, 

hetgeen eigenlijk onder de koepel van ABSO-BVOS tot uiting zou moeten komen, niet echt 

voorbeeldig was.  

In het afgelopen jaar bleef het voorstel om met een nationale project rond de elitewerking te starten 

(project Haut Niveau), steken in een mooie belofte. Het projectvoorstel,  dat bottom up werd 

uitgewerkt “door en voor” de elitelopers, werd niet gedragen, alhoewel het mijn expliciete steun van 

kreeg. Sterker nog, het werd in de ijskast gestopt en het verheugt me daarom dat volgende week een 

nieuwe poging zal ondernomen worden. Ik hoop ten stelligste dat de horizonten nu meer 

breeddenkend en inspirerend zullen zijn.  

Recent werd ook aan de Technische Commissie ABSO-BVOS gevraagd om een gemeenschappelijke 

Post-COVID richtlijn uit te schrijven ten behoeve van de beide liga’s. In de wetenschap dat de 

sportsector regionale bevoegdheid is, kon het volgens mij perfect dat de experten van de TC  een 

collectieve aanpak met gemeenschappelijk pakket aan gepaste maatregelen zouden kunnen 

voorstellen aan beide liga’s ter implementering. Ook dit raakte niet van de grond.   

Twee elementaire voorbeelden van initiatieven waarbij 1+1 meer dan 2 zou kunnen opleveren, maar 

die als uitkomst 1+1=0 kregen. Ik vraag iedereen met verantwoordelijkheid binnen zijn liga grondig 

na te denken of dit de weg is die we in de toekomst willen blijven bewandelen. Het mag duidelijk zijn 

dat er geen weg naar boven leidt als de regionale liga’s zich niet bewust worden van hun 

beperktheden.  Noch het BOIC, noch het IOF zal enige aandacht schenken aan de regionale structuur 

die ons land kent. ABSO-BVOS is in deze optiek immers maar al te lang als een postbus naar het 

internationale gebeuren beschouwd.  



Nu er aan beide zijden van de taalgrens een nieuw bestuur is, zowel bij FRSO als bij OV,  ga ik er van 

uit dat er nieuwe objectieven en nieuwe   strategische keuzes gemaakt zullen worden. Ik bied mijn 

hulp aan om hierbij meer synergetisch en ambitieus te werk te gaan. Weg van het defensieve, weg 

van het conservatieve, weg van het traditionele. Een houding die ons in het verleden veel te veel 

energie heeft gekost, te veel frustratie bij de atleten heeft veroorzaakt en die zelfs de weg naar 

mooie resultaten heeft geblokkeerd. Ik roep dan ook op dat ieder voor zich de analyse zou maken om 

meer bij te dagen aan de kwaliteit en zichtbaarheid te geven aan het oriëntatielopen in België en 

meer in het bijzonder inzake de  vertegenwoordiging van de Belgische elites in het buitenland. 

Daarom doe ik een oproep aan beide voorzitters van FRSO en OV om samen met mij als voorzitter 

van ABSO-BVOS een Memorandum of Understanding te ondertekenen die een strategische visie voor 

het Belgisch oriëntatielopen nastreeft en hierbij een task-force op te zetten die deze noodzakelijke 

verbinding tot stand wil brengen. 

In dit licht wil ik vanavond dan ook iemand huldigen die voor mij een absoluut voorbeeld van de 

bedoelde samenwerking gedurende vele jaren heeft nagestreefd: Eric Hully.  

Eric heeft sinds 1995 zowat een kleine 15 jaren als bestuurder van ABSO-BVOS aangetoond dat  

begrip en respect voor de werking van beide liga’s enorm waardevol kan zijn. Sinds vorig jaar vormde 

ik samen met hem een tandem en het klikte van in het begin. We vonden elkaar vrij snel, onze 

ideeën zaten vaak op dezelfde golflengte en zijn ingeboren gedistingeerde, confidentiële en 

voorzichtige manier van communiceren , soms te voorzichtig, gaf me onmiddellijk een groot 

vertrouwen. 

Ik voelde aan dat onze samenwerking  beide liga’s dichter bij elkaar zou kunnen brengen in het 

voordeel van de nationale oriëntatieloopwereld. Maar na een half jaar voelde ik aan dat deze nieuwe 

tandem geen lang leven zou geschoren zijn.  Reeds in oktober 2019 ervaarde ik weerstand en was ik 

openlijk reeds overtuigd dat dit niet door iedereen gewaardeerd werd. En zo bleek. Na een vrij 

onduidelijk verhaal, inclusief tegenstrijdigheden en gewijzigde inzichten, werd ik uiteindelijk  op de 

hoogte gebracht dat Eric vervangen zou worden als secretaris-generaal.   

Ik had het daar zeer moeilijk mee en heb het er nog steeds zeer moeilijk mee. Alleen het feit dat Eric 

zich akkoord verklaard, heeft me dit alles doen aanvaarden. Ik wens Eric dan ook het allerbeste toe 

en dank hem voor het jarenlange engagement voor ABSO-BVOS. 

Francine Serre zal Eric Hully opvolgen en ik wens haar van harte welkom in het bestuur van ABSO-

BVOS. Ik hoop dat ze snel haar weg zal vinden en daarbij krijgt ze mijn volle steun (en ook die van 

Eric, die beschikbaar blijft in de overgangsfase). Ik ga er van uit dat Francine op dezelfde manier als 

Eric, de belangen van de nationale vereniging zal verdedigen in binnen-en buitenland: niet als 

vertegenwoordiger van de liga’s maar als vertegenwoordiger van de nationale vereniging uiteraard 

met het oogmerk om de werking van de liga’s te ondersteunen maar ook om de samenwerking 

tussen de liga’s primordiaal voorop te stellen.    

 

 

 



Assemblée Générale ABSO-BVOS  -  9 juin  2020 

 

C’est avec un retard de 10 semaines que nous pouvons enfin tenir physiquement cette A.G. 

Je souhaite commencer en espérant que les orienteurs et leurs familles ont été préservés du 

COVID-19 ; et pour ceux qui ont été affectés, j’espère qu’ils ont, depuis, retrouvé une vie 

normale. 

Ce sont des temps difficiles pour tous les aspects de notre vie en commun. Le secteur sportif, 

même s’il n’est pas essentiel, n’a pas échappé au lock-down. Il en est ainsi pour les sports 

d’orientation. Toutes les activités ont été annulées depuis le 13 mars, non seulement en 

Belgique, mais dans le monde entier. En effet, au niveau IOF, en 2020, les activités ont été 

supprimées ou postposées. Les athlètes en sont les premiers pénalisés ! 

Des préparations et entrainements de plusieurs mois ont été réduits à néant et les athlètes 

doivent aujourd’hui se fixer de nouveaux buts … 

Nous commençons à évoquer l’avenir en terme de reconstructions et de perspectives : 

contrairement à d’autres pays, l’entrainement physique a été autorisé sur une base 

individuelle. Déjà, depuis le mois dernier, des entrainements autres que virtuels ont pu être 

organisés. Enfin, depuis hier, des petites organisations (jusqu’à 20 personnes) peuvent à 

nouveau voir le jour. L’espoir renait. 

L’impact de tout cela ne sera pas gommé d’un seul coup en ce qui concerne les sports 

d’orientation. 

Force est de constater que même dans ces temps de coronavirus, le travail en commun, entre 

les deux ligues, n’a pas vraiment été remarquable. Cela devrait pourtant exister, et c’est même 

la raison d’être de l’ABSO-BVOS. 

L’année dernière, la proposition de démarrer un projet national en faveur du Haut Niveau est 

hélas resté au niveau de simple projet ; bien qu’elle ait reçu mon soutien explicite. Ce projet, 

construit « pour et avec » les élites, n’a pas trouvé le soutien nécessaire, et pire, a été mis au 

frigo. Mon espoir est de relancer cet objectif dès la semaine prochaine. J’espère sincèrement 

que les horizons seront désormais plus ‘larges et inspirants’. 

Il a été récemment demandé à la Commission Technique ABSO-BVOS de se pencher sur 

l’écriture d’une directive commune post-COVID au bénéfice des deux ligues. Sachant que le 

secteur du sport est de compétence régionale, je pensais qu’il était possible aux experts de la 

Commission Technique de proposer aux deux ligues une approche collective, avec un 

ensemble de mesures appropriées. Cela n’a pas non plus eu lieu. 

Deux exemples d’initiatives qui auraient pu amener un résultat favorable, du style 1+1 = 2, 

n’ont amené au final qu’un constat de 1+1= 0. Je demande à tous de réfléchir 

consciencieusement au sein de sa ligue au fait de savoir si cette façon de faire est celle que 

nous souhaitons pour notre futur. Il me semble clair qu’il n’y aura pas moyen de tirer un projet 

vers le haut si les ligues régionales ne se montrent pas plus coopératives. Ni le COIB, ni l’IOF, 

ne prêteront un quelconque intérêt à nos structures régionales … L’ABSO-BVOS est considéré 



depuis trop longtemps comme une simple boite aux lettres à l’usage des compétitions 

internationales. 

Maintenant que les conseils d’administration, aussi bien chez O.V. qu’à la FRSO, ont été 

renouvelés, j’imagine que de nouveaux objectifs et une nouvelle stratégie quant aux choix à 

effectuer, seront mises en place. J’offre mon aide pour travailler de manière plus synergique 

et ambitieuse. Assez de conservatisme, assez de défensive, assez de traditionalisme !  Une 

attitude qui nous a coûté dans le passé trop d’énergie, de nombreuses frustrations chez les 

athlètes rendant le chemin du succès impossible à parcourir. Je lance un appel pour que 

chacun fasse son analyse en vue d’accorder à la visibilité et à la qualité des sports 

d’orientation, en Belgique, l’attention que celle-ci mérite. Ceci concerne particulièrement la 

représentation de nos élites belges à l’étranger. 

C’est pourquoi je demande aux deux présidents de s’associer à moi en signant ensemble un 

« Memorandum of Understanding », dont l’objectif sera de poursuivre une vision stratégique 

pour l’orientation belge et, par la même, constituer une task-force qui parviendra à établir ce 

lien indispensable. 

Dans cette optique je souhaite, ce soir, rendre hommage à quelqu’un qui, à mes yeux, est un 

exemple absolu de cette coopération envisagée ; et ce durant de nombreuses années : Eric 

Hully. 

Eric est administrateur d'ABSO-BVOS depuis près de 15 ans depuis 1995, ce qui démontre 

que la compréhension et le respect du fonctionnement des deux ligues peuvent jouer un rôle 

prépondérant. Depuis l'année dernière, j'ai formé un tandem avec lui et avons tout de suite été 

sur la même longueur d’onde : sa manière innée, distinguée, confidentielle et prudente de 

communiquer, parfois trop prudemment, m'a immédiatement mis en grande confiance. 

Je sentais que notre partenariat pourrait rapprocher les deux ligues au profit du monde national 

de la course d'orientation. Mais après six mois, j'ai perçu que ce nouveau tandem ne durerait 

pas longtemps. Dès octobre 2019, j'ai senti une résistance se dessiner et j'ai été clairement 

convaincu que la nouvelle situation n'était pas appréciée de tous. Cela s’est vérifié. Après une 

histoire assez floue, comprenant des contradictions et des points de vue modifiés, j'ai 

finalement été informé qu'Eric serait remplacé en tant que Secrétaire Général. 

J'ai eu beaucoup de mal avec ça et j'en ai encore … Seul le fait qu'Eric soit d'accord m'a fait 

accepter la situation. Je lui souhaite le meilleur et le remercie pour les nombreuses années 

d'engagement envers ABSO-BVOS. 

Francine Serre succèdera à Eric Hully et je lui souhaite une chaleureuse bienvenue au conseil 

d'administration d'ABSO-BVOS. J'espère qu'elle trouvera bientôt son chemin et qu'elle 

obtiendra mon soutien total (et aussi d'Eric, qui restera disponible pendant la phase de 

transition). Je suppose que de la même manière qu'Eric, Francine défendra les intérêts de 

l'association nationale au pays et à l'étranger : non pas en tant que représentante des ligues 

mais en tant que représentante de l'association nationale, bien entendu, en vue d'assurer le 

fonctionnement des ligues mais aussi de privilégier la coopération entre les ligues. 


